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Inleiding 
Voor u ligt het Verslag van de Rekenkamercommissie Aa en Hunze over de jaren 2015- 
2018. Over het jaar 2014 is reeds een verslag uitgebracht. 
De Rekenkamercommissie (RKC) is door de gemeenteraad ingesteld op 8 juni 2005 en 
onderzoekt de doelmatigheid, doeltreffendheid en de rechtmatigheid van het door de 
gemeente gevoerde bestuur. 
De RKC is één van de controle-instrumenten van de gemeenteraad en opereert 
onafhankelijk van de gemeenteraad. De RKC wil bijdragen aan de kwaliteit van het openbare 
bestuur in de gemeente Aa en Hunze.  
 
Samenstelling RKC   
Teun van den Bout:   externe voorzitter (tot 1 oktober 2017) 
Ivo Berghuis:    raadslid CGB, lid en vicevoorzitter  
Michel Hazenberg   raadslid PvdA, lid  
Miriam van der Ven:   raadslid CDA, lid  
Gabrielle van Dinteren;  raadslid GL, lid (vanaf 29 oktober 2015) 
Bas Luinge:   raadslid VVD, lid 
Pascal van Corbach:   secretaris RKC, raadsgriffier Aa en Hunze 
 
De fractie van D66 is niet vertegenwoordigd in de RKC omdat de fractie van mening is dat de 
RKC alleen onafhankelijk is als deze bestaat uit louter externe leden.  
De RKC onderging in deze verslagperiode een aantal personele wijzigingen. In 2015 nam 
raadslid Monique van Vreeswijk (Gl) afscheid van de raad. Ze werd op 29 oktober 2015 
opgevolgd door Gabrielle van Dinteren (GL).  
Op 1 oktober 2017 nam voorzitter Teun van den Bout afscheid van de 
Rekenkamercommissie. De voorzittershamer werd over gegeven aan de vicevoorzitter Ivo 
Berghuis. Teun van den Bout was voorzitter vanaf de start van de RKC Aa en Hunze. Hij 
werd op 1 oktober 2005 door de gemeenteraad benoemd . Vervolgens is hij op verzoek van 
de raad gedurende de maximale toegestane termijn voorzitter geweest. In de raad van 21 
december 2017 is er door de burgemeester uitgebreid stilgestaan bij het vertrek van Teun 
van den Bout en is hij bedankt voor zijn grote inzet voor de rekenkamercommissie Aa en 
Hunze.   
 

Opleiding leden RKC 
Omdat de RKC in 2014 bijna geheel is vernieuwd is er in 2014 gestart met een 
opleidingstraject. Dit traject kende twee delen. In het najaar van 2014, is er aandacht 
besteed aan de taken van de RKC, de selectie van een onderzoeksonderwerp en het 
beoordelen van een offerte. In het tweede deel, dat vlak voor het zomerreces van 2015 
plaatsvond werd aandacht geschonken aan de beoordeling van een onderzoek en de 
onderzoekbegeleiding.  
 

Vergaderingen Rekenkamercommissie 
De RKC vergadert na afloop van de Presidium vergaderingen. Dat is in principe 1 keer per 
maand op dinsdagmiddag om 17.30 uur.  
 
Beschikbare financiële middelen. 
 In 2015 was er een bedrag van  € 25.021beschikbaar voor de RKC. Hiervan is  € 22.991 
uitgegeven. In 2016 was er  een bedrag van  € 15.220 beschikbaar en is er  €14.799 
uitgegeven. In 2017 was er € 26.000 beschikbaar en is er € 15.000 uitgegeven. Ook voor 
2018 is er weer  € 26.000 geraamd. 
 
 



 
 
Communicatie - extern. 
Via publicaties in de Schakel en op de website van de gemeente wordt aan de inwoners 
bekendheid gegeven aan taak, samenstelling en werkwijze van de RKC.  De 
onderzoeksrapporten worden besproken in openbare commissie en raadsvergaderingen. 
 
Communicatie – intern. 
In 2007 is besloten, dat de voorzitter en de secretaris op gezette tijden overleg voeren met 
de voorzitter en de secretaris van het college, om te komen tot een goede afstemming van 
enerzijds de door de RKC voorgenomen onderzoeken en anderzijds de door het college 
uitgevoerde onderzoeken op grond van artikel 213a. Ook wordt er wederzijdse informatie 
uitgewisseld met inachtneming van ieders verantwoordelijkheid en bevoegdheid.  
In 2015, 2016 en 2017 heeft dit afstemmingsoverleg weer plaatsgevonden.  
 
Onderzoeksonderwerp 2015  
In 2015 heeft de RKC na een consultatieronde bij de fracties gekozen voor het onderwerp; 
 ‘harmonisatiebeleid van gemeentelijke sportaccomodaties’. Het eindrapport is besproken in 
de commissie vergadering van 19 november 2015. Ook de onderzoekers waren daarbij 
aanwezig en hebben een toelichting gegeven. Het was de eerste keer dat een rapport van 
de rekenkamercommissie in de raadscommissie werd besproken, voorheen werden 
rapporten direct aan de raad aangeboden. De bespreking in de raadscommissie werd als 
positief ervaren, er werden veel vragen gesteld en er ontstond een levendige discussie over 
het onderwerp. In de raadsvergadering van 17 december 2015 besloot de raad in te 
stemmen met de conclusies en aanbevelingen uit het rapport: ‘ het harmonisatiebeleid  voor 
gemeentelijke sportaccommodaties’ van de Rekenkamercommissie Aa en Hunze. 
 
Onderzoeksonderwerpen 2016 en 2017 
In 2016 heeft de RKC na een consultatieronde bij de fracties en advies van het college 
gekozen voor het onderwerp Deregulering. In de commissie van 30 november 2017 is het 
rapport besproken. Hierbij was ook de onderzoeker aanwezig die een uitgebreide toelichting 
heeft gegeven.  In de raad van 21 december heeft de raad besloten om het rapport vast te 
stellen. 
Ook is er in 2016-2017 meegewerkt aan het eerste gezamenlijke Drentse 
rekenkameronderzoek naar de GGD “toezicht met gezond verstand”. Dit rapport is ter kennis 
van de raad gebracht op 29 juni 2017.  
 
Groslijst 
In de commissievergadering van 30 november is niet alleen gesproken over het RKC rapport 
inzake deregulering maar ook over een mogelijk nieuw onderzoeksonderwerp namelijk 
Informatiebeveiliging. Na een presentatie gaf de commissie aan dat dit zeer informatief was 
en dat dit onderwerp zeker het onderzoeken waard is. De RKC heeft Informatiebeveiliging 
vervolgens op de groslijst geplaatst. 
Op dit moment staan op de groslijst de volgende onderwerpen:  
* Duurzaamheidsnota, heeft dit beleid opgebracht wat we hadden verwacht? 
* Subsidieverstrekking (grote subsidies). Komt er uit wat de gemeente heeft afgesproken? 
Heeft de gemeente de juiste afspraken gemaakt? Gedacht wordt aan de subsidies die zijn 
verstrekt aan Impuls, ICO en bibliotheek. 
* Armoedebeleid. Hoe ziet het armoedebeleid in Aa en Hunze eruit en wat zijn de resultaten? 
Kunnen we leren van de best practices bij andere gemeenten? 
* Klanttevredenheidsonderzoek aanvragers vergunningen (nadruk op bejegening en digitale 
toegang) 
* Informatiebeveiliging 
* Privacy in het sociale domein 
* Beleid openbare orde en veiligheid (hoe ziet dit eruit en hoe werkt het in de praktijk)? 



* Toezicht en handhaving (hoe werkt dit in de praktijk, wat gaat goed en wat kan beter) 
 
Toekomst RKC 
De Rekenkamercommissie heeft voor de nieuwe raadsperiode een overdrachtsdocument 
gemaakt met daarin een aantal mogelijkheden voor de inrichting van de nieuwe 
rekenkamercommissie. Ook wordt dit verslag 2015-2018 aan de nieuwe raad aangeboden. 
 
Gieten, 6 februari 2018, 
 
Namens de Rekenkamercommissie Aa en Hunze 
 
 
Ivo Berghuis, voorzitter    Pascal van Corbach, secretaris 
 
Bijlage 1: overzicht onderzoeken  RKC Aa en Hunze 
Bijlage 2: totaal overzicht van onderzoeken vanaf 2005 door het College (213a 
Gemeentewet) en de RKC Aa en Hunze 
 
 
Bijlage 1 
Onderzoeken RKC  
 
Sinds de oprichting van de RKC zijn de volgende onderzoeken verricht.  
 
2006:   Onderzoek Grondbedrijf.  
  Onderzoek Zoutstrooibeleid. 
  Onderzoek Bladruimingsbeleid.  
 
2007:   Onderzoek subsidiëring welzijnsinstellingen  
            Onderzoek digitale dienstverlening 
            Onderzoek optie- en handhavingsregelingen  
       
2008:   Onderzoek artikel 213a-onderzoeken  
             Onderzoek wegenonderhoud 
 
2009:   Onderzoek re-integratietrajecten 
            Externe evaluatie functionering RKC. 
 
2010:   Vooronderzoek Permanente bewoning recreatiewoningen 
 
2011:  Vooronderzoek gemeentelijke kosten rechtszaken (incl. benchmarkonderzoek 

bij de Drentse gemeenten). 
Vooronderzoek naar de relatie tussen pilots en beleid 
Vooronderzoek naar de relatie tussen oplegging van verhogingen op de 
rioolrechten 

 
2012:  Onderzoek Jongerenwerk  

Onderzoek Communicatie (is afgerond in 2013) 
 
2013/2014:  Maatwerk 
2015  Harmonisatie sportaccomodaties 
2016  Deregulering 
2017  Deregulering  
  Gezamenlijk Drents rekenkamer onderzoek “toezicht met gezond verstand” 
  (over de GGD) 



Bijlage 2 
Totaal overzicht van onderzoeken vanaf 2005 door het college (213a Gemeentewet) en 
de RKC Aa en Hunze 
 
Naast de onderzoeken van de RKC voert ook het college onderzoeken uit, de zogenaamde 
213a onderzoeken. Hieronder een totaal overzicht.  
 

Jaar Collegeonderzoek, art. 213a RKC onderzoeken 

2005 Plattelandsvernieuwing  
 

Inzet van middelen flexpot P & O. 

Klachtentelefoon 
 
Uitvoering WVG (Wet Voorzieningen 
Gehandicapten) 

- 

2006 Verhuur sportaccommodaties 
 
Leerlingenvervoer 
 
Onderhoud wegenbeheerspakket 

Grondbedrijf 
 
Bladruimbeleid 
 
 Zoutstrooibeleid 

2007 Verhuur sportaccomodaties 
 
Leerlingvervoer 
 
Onderhoud wegenbeheerspakket 

Welzijnsbeleid 
 
Optie-/handhavingsregelingen 
 
Digitale dienstverlening 

2008 Afdoening ingekomen stukken 
 
Terugdringing ziekteverzuim 
 
Openbare verlichting 
 
Jeugdbeleid/rondhangjongeren 

Doelmatigheids- 
doeltreffendheids 
onderzoeken 
 
Wegenonderhoud 

2009 - Reintegratietrajecten 
 
Externe evaluatie 

2010 Inhuur derden 
 
Kwaliteit financiële en administratieve 
organisatie WMO 

Permanente bewoning 
recreatiewoningen 
(vooronderzoek) 

2011 Kwaliteit financiële en administratieve 
organisatie WMO 
 
Afvalbrengstation 

Onderzoek kwaliteit 
jongerenwerk 
Gemeentelijke kosten 
rechtszaken (vooronderzoek) 
Relatie pilots/beleid 
(vooronderzoek) 
Rioolrechten/GRP 
(vooronderzoek 

2012 Kwaliteit financiële en administratieve 
organisatie WMO 
 
Afvalbrengstation 
 
Afvalinzameling/containermanagement 
 
Terugdringing voortijdige 
schoolverlaters 

Onderzoek Jongerenwerk 
 
Communicatie 

2013 Kwaliteit financiële en administratieve 
organisatie WMO 
 

Communicatie 



Voortijdig schoolverlaters 
 
Afvalbrengstation 
P&C cyclus 

2014 Digitalisering 
Kwaliteit financiële en administratieve 
organisatie WMO 
Afvalinzameling/containermanagement 
P&C cyclus 

Maatwerk 

2015 Onderzoek BAG 
Afvalbrengstation 
 

Harmonisatie 
sportaccomodaties 

2016   Deregulering 
 

2017   Deregulering. 
Gezamenlijk Drents 
onderzoek naar de GGD 
“toezicht met gezond 
verstand”. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


